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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  3 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió:  21/2014 
Caràcter:  ordinari 
Data:  16 de desembre de 2014 
Horari:  de 19.00 a 20.55 h 
Lloc:  Auditori del Centre Cívic de Ca n’Oriac 
 
 
Assistents:      
                                
Carles Bosch Masó,  president 
Pedro López Abad, vocal del PSC 
Ana Lorente Aroca, vocal del PSC 
Mercè Porras Viñuela, vocal del PSC 
Eduardo Torres Riquelme, vocal de l’AV de Sant Julià 
Emilio López Sánchez, vocal de l’AV de Ca n’Oriac 
Juan Antonio Artero Siles, vocal de l’AV de la Roureda 
Manuel Lorenzo Santos, vocal de l’AV de la Plana del Pintor 
Antonio Muela Cuerpo, vocal de l’AV del Torrent del Capellà 
José Antonio Pàrraga Marín, vocal de les entitats esportives 
Juan Noguera Ceron, vocal de les entitats regionals 
Francisco J. Lobato Alvarez, vocal del grup altres entitats 
Miguel Angel Tello Corredera, vocal de les entitats de comerciants 
Francesc Sanz Salvador, vocal d’altres centres d’ensenyament 
Antonio Moya Fernández, representant del PP (5%) 
Pere Güell Gavilan, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Loida Martínez Mondejar, tècnica de la Oficina Municipal d’Informació al Consumidor 
Lola Ortega Torres, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Mhamed Aolad Aissa, vocal de les entitats culturals 
Júlia Saiz Muñoz, vocal de les entitats culturals 
Francisco Hermoso Moreno, vocal de les entitats esportives 
Raquel Jiménez Martínez, vocal de les entitats esportives 
Mamadou Diallo, vocal del grup altres entitats 
Carme Berbel Navarro, vocal de centres d’atenció primària 
Elisabeth Plans Soriano, vocal de centres d’atenció primària 
Manuel Navas Escribano, representant de ES (5%) 
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Excusen l’absència: 
 
Ramon Burgués Salse, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Manuel Robles Fernández, vocal del PSC  
Antonio J. Recio Prats, vocal de l’AV de Torreguitart 
Ana Almendro Pérez, vocal de les entitats educatives 
Avelino Garrigós Pérez, vocal del grup altres entitats 
Xavier Carbonell Arqués, representant de CIU (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. La factura de la llum: preguntes més freqüents. 
3. Activitat de Fira Sabadell. 
4. Valoració de l’any 2014. 
5. Informació dels consells sectorials. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, el president, Sr. Carles Bosch Masó, declara 
oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El senyor Carles Bosch dóna la benvinguda a tots els assistents i els informa que l’ordre del 
dia, per diversos motius, tindrà alguna modificació: el punt 2 s’exposarà a continuació del punt 
4, el punt  3 (“Activitat de la Fira Sabadell”) no es farà, i el punt 4 (“Valoració de l’any 2014) es 
farà a continuació del punt 1 i es centrarà a fer una valoració i posterior debat al voltant de la 
problemàtica suscitada per la ventada excepcionalment forta que va patir Sabadell i el seu 
entorn el dia 9 de desembre. A continuació inicia la sessió del Consell amb l’ordre del dia: 
 
1. Aprovació de l’acta anterior 

 
El president pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l’acta del dia 18 de 
novembre, que prèviament  s’ha enviat a tots els membres del consell. L’acta s’aprova 
per assentiment unànime.  
 

 
3. Activitat de la Fira Sabadell 

 
Aquest punt no es tracta. 
 
 

4. Valoració de l’any 2014 
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Pren la paraula el Sr. Carles Bosch i dóna, segons ha indicat a l’inici de la sessió, 
informació de la  ventada excepcionalment forta que va patir Sabadell i el seu entorn el 
dia 9 de desembre: 
 
El passat dia 9 de desembre a Sabadell es va viure un episodi excepcional de fortes 
ventades. Van haver-hi ratxes de vent que van arribar als 136 km/h, són uns 40.000 
arbres caiguts al bosc de Can Deu i més de 140 a la ciutat. El Sr. Bosch qualifica els 
fets de desastre, i afirma que immediatament hi ha hagut una reacció de mobilització 
per fer-hi front. Aquesta mobilització, pel que fa al rodal, es farà en tres fases: (1) en la 
primera, que ja està a punt d’acabar-se, es netegen els camins; (2) caldrà treure la fusta 
(cosa que no pot fer personal voluntari inexpert), i alhora es farà una anàlisi detallada 
dels arbres que han pogut quedar malmesos; i (3) nova plantació, amb la col·laboració 
de voluntariat; es prioritzaran dues espècies autòctones: el roure i l’alzina; i es 
replantarà pi blanc, però en menor quantitat i en funció de l’anàlisi que se’n faci. 
 
El proper dijous, dia 18, hi ha convocada a la Regidoria de Sostenibilitat una reunió per 
explicar amb molt més detall aquesta planificació, a la que s’ha convidat a les entitats 
veïnals del districte. 
 
El Sr. Bosch obre un torn de paraules, i en primer lloc és el Sr. Artero, que pregunta què 
es farà amb la fusta. El Sr. Bosch comenta que es tracta d’un bosc privat i que 
l’Ajuntament ha instat els propietaris que el netegin; és probable que les tasques de 
neteja es financin amb la venda de la fusta. L’Ajuntament assegurarà que hi hagi 
replantació. 
 
El Sr. López Abad comenta que el caràcter privat del bosc pot entrar en contradicció 
amb les possibles feines que s’hi facin de manera voluntària. El Sr. Bosch reitera que 
l’Ajuntament (mitjançant el Consell de Rodal) farà tot el que calgui per garantir els drets 
de pas i d’accés, com fins ara.  
 
El Sr. Lorenzo manifesta la seva preocupació pels arbres que han caigut a l’àmbit urbà, i 
intercanvia comentaris amb el Sr. Artero sobre la titularitat dels terrenys on hi ha el 
bosc. Des del públic assistent, una persona pregunta si la planificació explicada pel Sr. 
Bosch afectarà també al parc fluvial del Ripoll, i el regidor contesta que sí. El Sr. Tello 
pregunta si hi haurà coordinació amb d’altres municipis afectats, i el Sr. Bosch contesta 
afirmativament. 
 
El Sr. Bosch reprèn la seva exposició, i explica com s’enfoquen els problemes derivats 
per la ventada des del punt de vista de les assegurances. Diu que a Sabadell hi ha el 
precedent de l’any 2009, i que en funció de l’experiència s’està elaborant un protocol 
d’actuació per atendre les sol·licituds que hi hagi, explicar les normatives en vigor i 
avisar amb claredat sobre les possibilitats que hi pugui haver i les que no. 
 
Les companyies asseguradores cobreixen els danys causats per ventades inferiors als 
60 km/h continuats de mitjana. Quan les magnituds són d’entre 60 i 96 km/h, els danys 
són coberts per una Junta de Compensació d’assegurances. I quant les ventades són 
superiors als 96 km/h, es tracta d’una situació de força major i ni les companyies ni 
l’Ajuntament es poden fer càrrec dels danys causats. 
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A partir d’aquesta exposició, es produeix un viu intercanvi d’opinions sobre la qüestió, 
on es valoren les possibilitats i conseqüències que tindria la declaració de zona 
catastròfica, les funcions del Consorci de compensació d’assegurances i si cal també 
reclamar danys a la companyia de la llum (especialment per la manca de servei). 
Intervenen en aquest intercanvi d’opinions els Srs. Lobato, Artero, Torres, una persona 
del públic assistent i, naturalment, el Sr. Bosch. 
 
El Sr. Ribas i el Sr. Bosch, a continuació, intercanvien punts de vista sobre el 
manteniment del bosc de Can Deu, el comportament dels pins i la possibilitat que tot i 
les neteges previstes continuïn havent-hi problemes.  El Sr. Moya explica que els 
eucaliptus tenen unes arrels més profundes i no cauen amb tanta facilitat com els pins; 
a més, diu que al seu parer els arbres a l’àmbit urbà no se’ls hauria de deixar créixer 
tant. 
 
El Sr. Lobato pregunta per les hectàrees afectades, i el Sr. Bosch diu que 
aproximadament han estat afectades 2/3 parts del bosc i que, en qualsevol cas, en la 
reunió prevista per al dijous, es donaran totes les explicacions escaients. 
 
Des del públic assistent una persona comenta que, a més dels arbres caiguts i 
malmesos, al bosc de Can Deu hi ha hagut esllavissades i despreniments de terres. El 
Sr. Bosch afirma que tot això s’està estudiant ben bé i a fons.  
 
 

2. La factura de la llum: preguntes més freqüents 
 

La Sra. Loida Martínez inicia la seva exposició informant que actualment, amb el nou 
RD 216/2014  que acota com s’ha de fer la factura, aquesta és més fàcil d’entendre. Hi 
ha tres opcions de tarifa que els consumidors poden escollir: 
 
PVPC – Preu Voluntari Petit Consumidor:  abans es deia TUR – (Tarifa Último Recurso) 
i fins el mes d’abril s’aplicava a 9 milions de llars:  

- Es calcula el preu diàriament segons els preus per hora de l’energia en el 
mercat i l’aplicació del perfil d’un consumidor mitjà.  

- Considera preu d’energia el que resulta del mercat de producció i no 
comporta sobrecost per assegurar el preu.   

- Al contracte no hi ha lletra menuda (les condicions estan regulades i 
acotades) 

- Llibertat per canviar de comercialitzador (i sempre es pot tornar al PVPC) 
- S’aplica per defecte al petit consumidor 

 
Preu fix en el mercat regulat: 

- S’estableix prèviament i és fix durant dotze mesos, i a final d’any es 
regularitza segons consum real. 

- Amb aquesta alternativa saps quin preu has de pagar 
- Les variacions en l’import de la factura només depenen del nivell de 

consum. 
- Aquesta alternativa surt més cara. 
- Si et vols donar de baixa abans que no s’acabi l’any has de pagar una 

penalització. 
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Ofertes de lliure mercat:  

- Acostumen a tenir preus més competitius que el preu fix. 
- Preus sabuts per endavant durant un any. 
- Pot haver compromís de permanència o penalitzacions. 
- Si es contracten serveis addicionals, es poden obtenir descomptes 

importants. 
 

 
A continuació la Sra. Loida Martínez explica la informació que hi ha a les factures de la 
llum i que s’ha distribuït als assistents fotocòpies de dues factures.  
 
Destaca que les factures de qualsevol companyia han de ser iguals ja que està establert 
per decret, i és obligatori informar del que s’està consumint.  Es comenten i aclareixen 
també diferents aspectes sobre el contingut de les factures, la potència elèctrica 
necessària a les llars, com es pot fer el canvi de potència, i recomana donar la lectura 
real per evitar sorpreses. 
 
El Sr. Juan Artero pregunta si es legal pagar un impost  i a sobre d’aquest un altre 
impost,  l’iva, i si es pot fer alguna cosa al respecte. La Sra. Martínez li contesta que 
està permès per les lleis actuals.  
 
S’estableix un diàleg de petites preguntes i respostes envers el contingut de les 
factures, energies renovables, bo social i opcions de lloguer o compra del comptador.  
 
La Sra. Martínez indica una a la pàgina web de la “comisión nacional de mercados y 
competencia” www.cnmc.es, on poden trobar més informació. 
 
El Sr. Eduardo Torres  pregunta  quan  instal·larà per part de l’Ajuntament energia 
renovable als centres cívics i el Sr. Bosch informa que ja s’estan fent actuacions,  
especialment en l’enllumenat de la ciutat, del qual ja s’ha canviat 80%. 
 
 

5. Informació dels representants en els consells sectorials  
 

Pren la paraula el Sr. Miguel Ángel Tello i comenta la reunió de Consell Ciutat que va 
tenir lloc el passat 4 de desembre, i explica que l’ordre del dia va ser molt similar a 
l’últim consell de districte, i es va comentar la situació de les obres del metro, la 
presentació d’ordenances fiscals i la renovació a la ciutat dels contenidors de residus. 
 

 
6. Comunicacions 

 
El regidor informa i recorda les properes convocatòries de reunions previstes amb les 
entitats veïnals:  
-  dijous dia 18, a les 18 h, al c. del Sol,1, 3a planta:  reunió amb el regidor de  
Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes, Sr. Lluís Monge, que explicarà la situació actual 
del bosc de Can Deu. 
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-   dijous dia 18, a les 19 h, al Casal Pere Quart s’informarà del procés d’implantació 
dels nous contenidors de residus. 
 
-  divendres dia 19, a les 18 h, a la biblioteca  Vapor Badia, comissió seguiment obra 
metro. 
 
 

7. Torn obert de paraules 
 

 No hi ha intervencions. 
 
 
I no havent-hi més temes a tractar, el senyor Carles Bosch  dóna les gràcies als assistents 
per les seves aportacions. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual com a secretari delegat, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari delegat Vist i plau 

El president 
 


